

## 激光发射系统快速反射镜的光线反射过程

彭树萍<sup>1,2</sup>, 陈涛<sup>1</sup>, 刘廷霞<sup>1</sup>, 姜润强<sup>1</sup>, 吉桐伯<sup>1</sup>

1. 中国科学院 长春光学精密机械与物理研究所, 吉林 长春 130033;
2. 中国科学院大学, 北京 100049

## Reflection process of fast-steering mirror of laser launching system

PENG Shu-ping<sup>1,2</sup>, CHEN Tao<sup>1</sup>, LIU Ting-xia<sup>1</sup>, JIANG Run-qiang<sup>1</sup>, JI Tong-bo<sup>1</sup>

1. Changchun Institute of Optics, Fine Mechanics and Physics, Chinese Academy of Sciences, Changchun 130033, China;
2. University of Chinese Academy of Sciences, Beijing 100049, China

摘要

图/表

参考文献

相关文章 (15)

全文: PDF (1593 KB) RICH HTML <sup>NEW</sup>

输出: BibTeX | EndNote (RIS)

**摘要** 为了精确控制光电跟踪复合轴系统的快速反射镜,研究了快速反射镜的反射过程。推导出了快速反射镜镜子转动角度和反射光线转动角度之间的关系,描述了快速反射镜系统的控制方法和软件实现。以推导出的快速反射镜镜子转动角度和反射光线转动角度之间的关系为理论依据,建立了快速反射镜伺服控制系统,对快速反射镜系统进行了锁零实验和跟踪实验,并与母轴系统进行了对比。实验结果显示:快速反射镜在锁零时稳态精度小于1",且响应快速;在跟踪时系统方位跟踪误差均方根为3.6",俯仰跟踪误差均方根为8.7",满足光电跟踪系统对跟踪速度和瞄准精度的要求。得到的结果表明,基于快速反射镜反射过程理论建立的快速反射镜伺服系统提高了激光发射系统的跟踪精度和响应速度。

**关键词** : 光电跟踪, 激光发射系统, 快速反射镜, 光线反射, 音圈电机

**Abstract** : The reflection process of the fast-steering mirror in an electro-optical tracking system was researched to improve its tracking precision. Firstly, the relationship of the turning angles between fast-steering mirror and reflection light was deduced, and the control method of the fast-steering mirror system was expatiated in detail as well as the software realization. Then, by taking the relationship mentioned above for the thesis, a servo control system for the fast-steering mirror was established. Furthermore, zero-locked and tracking experiments were performed to verify the performance of the control system, and the experimental results for the fast-steering mirror system and the main shafting system were compared. Obtained results indicate that the fast-steering system has fast-response and high-precision, and the residual error is less than 1" in the zero-locked experiment. Moreover, the Root Mean Square (RMS) error of azimuth tracking in the fast-steering system is 3.6" and the RMS error of elevation tracking is 8.7" in the tracking experiment, which meets the requirement of tracking system for the tracking speed and pointing precision. The conclusion is that the servo system for fast-steering mirror based on the thesis on reflection process is characterized by high precision and fast response.

**Key words** : opto-electro tracking laser launching system fast-steering mirror reflection process voice coil actuator

收稿日期: 2013-07-26

中图分类号: TN243

TH703

基金资助:国家自然科学基金资助项目(No. 61205143)

**作者简介**: 彭树萍(1984-),女,河北沧州人,博士研究生,2008年2011年于哈尔滨工程大学分别获得学士、硕士学位,主要从事光电经纬仪的精密控制及其算法的研究。E-mail: pengshuping666@126.com

**引用本文:**

彭树萍, 陈涛, 刘廷霞, 姜润强, 吉桐伯. 激光发射系统快速反射镜的光线反射过程[J]. 光学精密工程, 2015, 23(2): 378-386. PENG Shu-ping, CHEN Tao, LIU Ting-xia, JIANG Run-qiang, JI Tong-bo. Reflection process of fast-steering mirror of laser launching system. Editorial Office of Optics and Precision Engineering, 2015, 23(2): 378-386.

**链接本文:**

<http://www.oep.net/CN/10.3788/OPE.20152302.0378> 或 <http://www.oep.net/CN/Y2015/V23/I2/378>

## 服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

## 作者相关文章

- ▶ 彭树萍
- ▶ 陈涛
- ▶ 刘廷霞
- ▶ 姜润强
- ▶ 吉桐伯

访问总数:6366716

版权所有 © 2012《光学精密工程》编辑部

地址:长春市东南湖大路3888号 邮编: 130033 E-mail: gxjmgc@sina.com

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发

